
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Zápis 
 

OPONENTURY ČPTM 

 Českého atletického svazu 

dne 24. 11. 2020 

 

Krajský atletický svaz Olomouc 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zápis 

ze zasedání OPONENTURY ČPTM ČAS konaného dne 24. 11. 2020 v Olomouci 

 

 

Přítomni: J. Koutník, D. Dočkal, Z. Rakowski, R. Novotný 

 

Online: V. Klvaňa, M. Mondeková, M. Esterka, D. Ovečka, D. Uhlíř, T. Vykydal, T. 

Purman, M. Sadil 

 

Jednání řídil:  Z. Rakowski  

 

Program: 

1. Úvod: Přivítání zúčastněných a obecný úvod 

2. Hodnocení činnosti sportovních středisek (SpS) za roční tréninkový cyklus (RTC) 2019/20  

3. Hodnocení činnosti ze strany SG 

4. Hodnocení SCM KAS 

5. Návrh na zařazení jednotlivců do SCM a VSCM 

6. Hodnocení koordinace činnosti v kraji: hodnocení jednotlivých článků ČPTM ze strany 

KAS  

7. Závěr: Poděkování a zakončení zasedání 

 

Úvod 

1. Přivítání zúčastněných a obecný úvod 

/ Z. Rakowski / 

 

Hodnocení: 

 

2. Hodnocení činnosti sportovních středisek (SpS) za roční tréninkový cyklus (RTC) 

2019/2020. 

/Z. Rakowski, J. Koutník, D. Dočkal, D. Uhlíř, D. Ovečka, M. Mondeková, V. Klvaňa, T. 

Vykydal/ 

 

 

VT SCM Z. Rakowski obecně zhodnotil fungování všech SpS v Olomouckém kraji. Konstatoval 

bezproblémové fungování všech SpS. Poděkoval za výbornou práci, kterou dělají pro atletiku, Krajský 

atletický svaz Olomouc a Český atletický svaz. K předloženým hodnocení SpS nemá žádné 

připomínky či komentáře. Předal slovo jednotlivým vedoucím SPS k hodnocení činnosti v jejich 

oddílech. 

Vedoucí oddělení J. Koutník přivítal všechny zúčastněné a požádal všechny vedoucí trenéry SpS i 

o krátké shrnutí problematiky fungování v jednotlivých klubech a oddílech z hlediska atletické 

infrastruktury v jednotlivých městech, tréninkové činnosti při omezeních proti šíření koronaviru atp. 

 

Předseda KAS Olomouc také přivítal všechny přítomné a konstatoval fyzické předání Hodnocení 

činnosti SpS J. Koutníkovi. 

 

 Atletický klub Olomouc, z. s. 

 

VT SpS AK Olomouc David Uhlíř připomněl probíhající rekonstrukci atletického tunelu a 

dalších částí stadionu v souvislosti s pořádáním Her X. letní olympiády dětí a mládeže, které by se 

v Olomouci měly uskutečnit na přelomu června a července 2021. Dále konstatoval vynikající 



spolupráci se Statutárním městem Olomouc, s Univerzitou Palackého v Olomouci a Krajským 

atletickým svazem Olomouc. V hodnocení činnosti SpS došlo ke snížení počtu aktivních závodníků 

v kategorii mladšího žactva, což může mít samozřejmě souvislost s koronavirovou krizí. Z hlediska 

počtu evidovaných členů však je na tom klub podobně jako v předchozích letech. Problém tedy byl 

pouze s účastí na závodech. Sezóna byla roztříštěna a tyto mladší děti neměli tolik příležitostí se 

závodů pro jejich kategorii zúčastnit. Tréninková činnost v nouzovém stavu probíhala asi jako jinde po 

ČR distanční formou, domácími výzvami, individuálními tréninky podle tréninkových plánů či podle 

metodických videí, po malých skupinkách mimo stadion či omezeně na stadionu vždy v souladu s 

vládními nařízeními. 

 

 Atletický klub Prostějov, z. s. 

 

VT SpS AK Prostějov D. Ovečka poděkoval za bezvadnou spolupráci v rámci Krajského 

atletického svazu Olomouc. Atletická sezóna v letošním roce proběhla z pohledu AK Prostějov 

úspěšně i přes pandemii koronaviru. Podtrhnul spolupráci se sportovní školou ZŠ Jana Železného 

Prostějov, kde má SpS sportovní třídy a kde působí D. Ovečka také jako ředitel školy. Upozornil na 

problémy s nejasnými výklady mimořádných opatření při nouzovém stavu z pohledu nošení roušek a 

na paradoxní rozdíly v činnosti ZŠ a volnočasových aktivit atp. Členové SpS AK Prostějov se zvládli 

zúčastnit všech pořádaných soutěží jednotlivců a družstev. Dále podal informaci o plánované výstavbě 

atletického tunelu v roce 2021 při ZŠ Jana Železného. Atletický klub Prostějov nyní slaví 100 let 

činnosti. Zdůraznil, že chybí regulérní sportoviště o 400m. Nejlepší atleti pak odchází mimo Prostějov. 

Z hlediska pořadatelství jsou omezeni dostupností vybavení – doskočiště na skok o tyči, vrhačská klec, 

vodní příkop atd. Konkurenční sporty v Prostějově – fotbal u kluků, florbal u obou pohlaví. Dotázal se 

také J. Koutníka na aktuální výklad opatření a zda J. Koutník nemá podrobnější informace. - Platí 

nařízení vydaná Vládou ČR. V současné situaci by oficiálně neměly být tréninky organizovány.  

 

V Prostějově mají relativně vysoký počet v přípravkách – propad v přechodu do mladšího 

žactva.  

Vznesen dotaz od J. Koutníka: Kde vidí příčiny tohoto úbytku? Toto se opakuje u mnoha 

atletických klubů a oddílů. D. Ovečka vysvětlil, že atletické přípravky v Prostějově a určitě i jinde 

fungují jako pohybový kroužek, kam rodiče odkládají děti. 

 

 Atletický klub Šternberk, z. s. 

 

VT SpS AK Šternberk M. Mondeková zhodnotila činnost jako úspěšnou vhledem 

k podmínkám. Hlavním problémem je absence stadionu a odpovídajícího zázemí. Činnost klubu 

probíhá zejména při ZŠ Dr. Hrubého Šternberk.  Tato škola byla v letošním roce však velice opatrná 

v souvislosti s mimořádnými opatřeními a hřiště bylo velkou část roku zavřené. V průběhu roku tak 

členové SpS navštěvovali odlehlá sportoviště v Dolanech, či s nejlepšími dojížděli trenéři příležitostně 

na tréninky na stadion do Olomouce. Z hlediska pořadatelství tak byli velmi omezeni a nezvládli letos 

uspořádat na hřišti žádné oddílové závody pro přípravky či žactvo jako v předcházejících letech. M. 

Mondeková dále absentuje zpětnou vazbu od dětí i rodičů v případech distančního tréninkhu, 

domácích výzev atd. 

Problematiku přechodu z přípravek do mladšího žactva vidí podobně jako v Prostějově – 

přípravka ve Šternberku také funguje pro mnohé rodiče jako kroužek či „odkladiště“ dětí, mnoho 

rodičů a dětí nemá zájem se účastnit ani soutěží a závodů pro tuto kategorii.  

Konkurenční sporty – fotbal, florbal u dívek i volejbal (pozn.: ve Šterberku se hraje extraliga 

žen). 

Doufá v úspěšné dokončení výstavby nového stadionu, která je nyní pozastavena. Dokončeno by mělo 

být v dubnu 2021. Výhodou je pořádání množství závodů mimo dráhu, kdy AK Šternberk je garantem 

Běžeckého poháru dětí a mládeže Olomouckého kraje. Tyto závody jsou zpracovávány v atletické 

kanceláři a tudíž AK Šternberk nemá problém s aktivními závodníky a počty jejich startů.  



 

 Sportovní klub Přerov 1908, z. s. 

 

VT SpS SK Přerov 1908 Václav Klvaňa hovořil také jako ostatní VT o průběhu tréninkové 

činnosti v průběhu nouzového stavu na jaře i na podzim. Trénink probíhal obdobně jako v ostatních 

klubech v Olomouckém kraji distanční formou, domácími výzvami, individuálními tréninky či po 

malých skupinkách vždy v souladu s nařízeními. 

 

Připomněl probíhající rekonstrukci stadionu od června 2020; rozšíření na 8 drah na ovále i 

rovince, rozšíření sektorů, vybudování nového vrhačského sektoru mimo hlavní plochu a také 

vytvoření nakloněné tréninkové rovinky v délce 70 m. V této souvislosti samozřejmě SK Přerov byl 

méně aktivní v pořadatelské činnosti než v předchozích letech. Konkurenčními sporty jsou zejména 

fotbal případně hokej. V atletické přípravce také dosáhli maximálních kapacit a nové členy v této 

kategorii přijímají postupně z tzv. „čekací listiny“. 

 

 TJ Šumperk, z .s. 

 

VT SpS TJ Šumperk T. Vykydal konstatoval, že i přes omezení sportovní činnosti vzhledem 

k pandemii pokračovala činnost SpS podle plánu a bez větších problémů. Dokonce více praktikovali 

individuálnější přístup k tréninku a i někteří atleti měli více času na trénink, dokázali si najít více času 

po online výuce atp. Všechny soutěže proběhly v pořádku, pouze v opožděných termínech oproti 

normálnímu průběhu sezóny. Poděkoval za dodávku vybavení z investic ČAS – doskočiště pro skok o 

tyči a vrhačskou klec. 

 

VT SpS TJ Šumperk nemá připomínek k hodnocení SpS. Udržují si v průběhu posledních let 

podobnou úroveň při hodnocení SpS i z hlediska členské základny, pořadatelství atd. V Šumperku moc 

konkurenčních sportů není, v SpS dosáhli maximální trenérských kapacit a více dětí v přípravkách či 

mladším žactvu by už ani nezvládli. 

 

3. Hodnocení činnosti ze strany SG 

/ M. Esterka / 

 

Sportovní gymnázium Jiřího Wolkera Prostějov není primárně zaměřeno na atletiku. Atletika je 

zde jako okrajový sport a tréninková činnost probíhá pouze částečně a omezeně i vzhledem 

k nedostatečným tréninkový podmínkám; absence stadionu s 400 m dráhou, absence atletické haly či 

tunelu atd. Někteří sportovci ze sportovního gymnázia, ve kterých viděl VT SG M. Esterka potenciál, 

přešli na SG do Ostravy za lepšími podmínkami. VT SCM Z. Rakowski konstatoval nevhodné 

umístění SG do Prostějov oproti umístění do krajského města Olomouce. 

 

4. Hodnocení SCM KAS 

/ Z. Rakowski, T. Purman / 

 

VT SCM OK Zdeněk Rakowski informoval o změnách v SCM. Podzimní testovací sraz SCM 

byl zrušen v souvislosti s opatřeními proti šíření koronaviru. Na jaře se plánuje krajské soustředění 

členů SCM. VT Rakowski poděkoval za zaslání vyplněných Návrhů na zařazení členů SCM. 

T. Purman poděkoval za vynikající práci vedoucímu trenérovi SCM Olomouckého kraje.  

 

5. Návrh na zařazení jednotlivců do SCM 

/ Z. Rakowski / 

 

V roce 2021 je navrženo pro zařazení 30 atletů, z toho 4 jako reprezentanti SCM a do VSCM je 

navrženo 5 atletů.  



 

 

6. Hodnocení koordinace činnosti v kraji: hodnocení jednotlivých článků ČPTM ze strany 

KAS 

/ D. Dočkal / 

 

Předseda KAS Olomouc D. Dočkal zhodnotil činnost všech SpS v Olomouckém kraji jako 

úspěšnou. Potvrdil kapacitní možnosti jednotlivých klubů a zejména nedostatečné prostorové 

podmínky. Dále potvrdil absenci odpovídajícího Sportovního gymnázia, nejlépe v krajském městě 

Olomouci. Dále se dotazoval J. Koutníka na praktické řešení záměru podpory ČAS do krajských SCM, 

jakým způsobem bude řešeno financování krajských soustředění SCM. Bylo mu zodpovězeno, že 

soustředění pro zařazené členy bude financováno přes objednávku z ČAS. Každý zařazený atlet bude 

mít na toto soustředění k čerpání stejnou částku ve výši cca 8-10 tis. (bude upřesněno). Je důležité se 

dohodnout na přesném harmonogramu ve spolupráci s VT SCM a například uspořádat více termínů 

soustředění se zaměřením jednotlivých atletů zařazených do SCM. 

 

Závěr: 

 

7.  Poděkování za účast 

 / Z. Rakowski, D. Dočkal, J. Koutník / 

 

 

Zapsal: Robert Novotný 

 


